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Premiss budsjett og økonomiplan 2020-2023 
 
 
03.06.2019 Kommunestyret: 
Handsaming i møtet: 
Øyvind Strømmen (Mdg) sette fram følgjande endringsframlegg (på kulepunkt 4):  
«Budsjettet og økonomiplanen skal styra mot eit mål om klimanøytralitet innan 2030. Det skal 
utarbeidast ein konkret plan på kva klimatiltak Samnanger kommune skal prioritera i 2020, med 
finansiering frå klimafondet. Det skal også sjåast på klimatiltak utover dette, eventuelt ny avsetjing til 
klimafondet». 
 
Gunn Østvik Petersen (A) fekk permisjon frå møtet frå kl. 16.20. Ho deltok derfor ikkje under siste del 
av handsaminga og røystinga i saka.   
 
Det var eitt gruppemøte under handsaminga av saka.  
 
Etter gruppemøtet sette Monica Tjønna (Sp) fram følgjande framlegg til nytt kulepunkt 6, på vegner 
av Sp og Bl:  
"-Det må gjerast ein mogelegheitsstudie for Bjørkheimsområdet. Her skal ein vurdera ny  
næringsverksemd og forskjønning av området. Midlar skal hentast frå disposisjonsfondet, inntil kr 
250.000. 
- siste punkt strykas grunna tidligare vedtak." 
 
Harald Boge (A) sette fram følgjande framlegg til nytt kulepunkt 5:  
"Det vert sett i gang ein mulighetsstudie i oppvekstsektoren angående 1-10 skule, fleirbrukshall/ 
idrettshall og løysing angåande symjehall. Dette vert finansiert av midlar som allereie er gitt frå 
fylkeskommunen, kr 500.000." 
 
Odd Arne Haga (Frp) sette fram følgjande framlegg:  
"Saken blir utsatt til oppgradering av kommunehus og ungdomsskule er utredet." 
 
Det vart først røysta over utsetjingsframlegget frå Odd Arne Haga. 5 røysta for og 15 røysta imot 
dette framlegget.  



 

For å utsetja saka Imot å utsetja saka 

Gunnar Bruvik (Frp) Knut Harald Frøland (Bl) 

Odd Arne Haga (Frp) Lena Tveit (Bl) 

Svein Røseth (Frp) Martin Haugen (Bl) 

Vidar Tveiterås (A) Solveig Vassenden (Bl) 

Jon Magne Bogevik (Uavh) Bjarte Linga (Bl) 

 Øyvind Røen (Sp) 

 Monica Tjønna (Sp) 

 Gunn Totland Moss (Krf) 

 Inge Aasgaard (Krf) 

 Arild Røen (H) 

 Sture Tveit (H) 

 Brigt Olav Gåsdal (A) 

 Harald Boge (A) 

 Olaug Øystese (A) 

 Øyvind trømmen (Mdg) 

 
Det vart etter dette røysta punktvis i saka.  
1. Røysting om det første kulepunktet i formannskapet si framlegg.  
 
Framlegget vart vedteke med 13 mot 7 røyster.  
 

For formannskapet sitt framlegg Imot formannskapet sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Arild Røen (H) 

Lena Tveit (Bl) Sture Tveit (H) 

Martin Haugen (Bl) Brigt Olav Gåsdal (A) 

Solveig Vassenden (Bl) Vidar Tveiterås (A) 

Bjarte Linga (Bl) Olaug Øystese (A) 

Harald Boge (A) Øyvind Strømmen (Mdg) 

Øyvind Røen (Sp) Jon Magne Bogevik (Uavh) 

Monica Tjønna (Sp)  

Gunnar Bruvik (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Svein Røseth (Frp)  

Gunn Totland Moss (Krf)  

Inge Aasgaard (Krf)  

 
2. Røysting om det andre kulepunktet i formannskapet sitt framlegg.  
 
Framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
 
3. Røysting om det tredje kulepunktet i formannskapet sitt framlegg.  
 
Framlegget vart vedteke med 19 mot 1 røyst. Brigt Olav Gåsdal (A) røysta imot framlegget.  
 
 
4. Det fjerde kulepunktet i formannskapet sitt framlegg vart sett opp mot framlegget frå Øyvind 
Strømmen.  
 



Formannskapet sitt framlegg fekk 12 røyster og vart vedteke. Øyvind Strømmen sitt framlegg fekk 8 
røyster.  

For formannskapet sitt framlegg For Øyvind Strømmen sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Øyvind Strømmen (Mdg) 

Lena Tveit (Bl) Arild Røen (H) 

Martin Haugen (Bl) Sture Tveit (H) 

Solveig Vassenden (Bl) Brigt Olav Gåsdal (A) 

Bjarte Linga (Bl) Harald Boge (A) 

Øyvind Røen (Sp) Olaug Øystese (A) 

Monica Tjønna (Sp) Jon Magne Bogevik (Uavh) 

Gunnar Bruvik (Frp) Inge Aasgaard (Krf) 

Odd Arne Haga (Frp)  

Svein Røseth (Frp)  

Gunn Totland Moss (Krf)  

Vidar Tveiterås (A)  

 
Protokollmerknad:  
Odd Arne Haga bad om å få ein protokollmerknad om at det ikkje var høve til å røysta imot begge 
framlegga.  
 
 
5. Det femte kulepunktet i formannskapet sitt framlegg vart sett opp mot framlegget frå Harald Boge.  
 
Begge framlegga fekk 10 røyster. På grunn av at ordføraren røysta for formannskapet sitt framlegg, 
vart dette framlegget vedteke (med ordføraren si "dobbelrøyst").  

For formannskapet sitt framlegg For Harald Boge sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Øyvind Strømmen (Mdg) 

Lena Tveit (Bl) Arild Røen (H) 

Martin Haugen (Bl) Sture Tveit (H) 

Solveig Vassenden (Bl) Brigt Olav Gåsdal (A) 

Bjarte Linga (Bl) Vidar Tveiterås (A) 

Øyvind Røen (Sp) Harald Boge (A) 

Monica Tjønna (Sp) Olaug Øystese (A) 

Gunnar Bruvik (Frp) Jon Magne Bogevik (Uavh) 

Odd Arne Haga (Frp) Inge Aasgaard (Krf) 

Svein Røseth (Frp) Gunn Totland Moss (Krf) 

 
Protokollmerknad:  
Odd Arne Haga bad om å få ein protokollmerknad om at det ikkje var høve til å røysta imot begge 
framlegga.  
 
6. Det sjette kulepunktet i formannskapet sitt framlegg vart sett opp mot framlegget frå Sp og Bl.  
 
Framlegget frå Sp og Bl fekk 15 røyster og vart vedteke. Formannskapet sitt framlegg fekk 5 røyster.   

For Sp og Bl sitt framlegg For formannskapet sitt framlegg 

Knut Harald Frøland (Bl) Arild Røen (H) 

Lena Tveit (Bl) Sture Tveit (H) 

Martin Haugen (Bl) Brigt Olav Gåsdal (A) 

Solveig Vassenden (Bl) Olaug Øystese (A) 

Bjarte Linga (Bl) Jon Magne Bogevik (Uavh) 

Øyvind Røen (Sp)  



Monica Tjønna (Sp)  

Gunnar Bruvik (Frp)  

Odd Arne Haga (Frp)  

Svein Røseth (Frp)  

Øyvind Strømmen (Mdg)  

Harald Boge (A)  

Vidar Tveiterås (A)  

Inge Aasgaard (Krf)  

Gunn Totland Moss (Krf)  

 
 
7. Det sjuande kulepunktet i formannskapet sitt framlegg vart sett opp mot framlegget frå Sp og Bl 
om å stryka dette punktet.  
 
Framlegget frå Sp og Bl fekk 19 røyster og vart vedteke. Formannskapet sitt framlegg fekk 1 røyst. 
Arild Røen (H) røysta for formannskapet sitt framlegg.    
 
 
KS- 035/2019 Vedtak: 

·  Det skal i 2020-budsjettet vera ei avsetjing på 3,9 millionar kroner til 
disposisjonsfondet, i tillegg til eit netto resultatkrav på 1,75%.  

·  Det blir sett av 100.000 til vedlikehald for kyrkjestyret. Dette skal vera ein fast årleg 
sum som er øyremerkt til vedlikehald av bygningsmasse/eigedom.  

·  I budsjettarbeidet for 2020 skal ein leggja til grunn kostnadsnivå for 2019, og berre 
indeksjustera for auka lønskostnader. Dette gjeld også for kyrkja og 
kontrollutvalet/revisjonen. 

·  Det skal utarbeidast ein konkret plan på kva klimatiltak Samnanger kommune skal 
bruka pengar på i 2020. Midlar skal hentast frå klimafondet, kr 150.000,-                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

·  Det må utgreiast ein heilheitleg plan på oppvekstsektoren, der 1-10 skule, 
sammanslåing av barnehagane og fleirbrukshall/idrettshall skal sjåast på under eitt. 
Dette vert finansiert av midlar som allereie er gitt frå fylkeskommunen, kr 
500.000,- 

·  Det må gjerast ein mogelegheitsstudie for Bjørkheimsområdet. Her skal ein vurdera 
ny næringsverksemd og forskjønning av området. Midlar skal hentast frå 
disposisjonsfondet, inntil kr 250.000. 

 
 
23.05.2019 Formannskapet: 
Handsaming i møtet: 
Inge Aasgaard (Krf) bad om å få gildskapen sin vurdert, på bakgrunn av at han er fungerande 
einingsleiar (rektor) ved Samnanger barneskule. Han gjekk frå medan formannskapet vurderte 
gildskapen hans. Inge Aasgaard vart samrøystes funnen gild og deltok derfor under den vidare 
handsaminga av saka. 
 
Innleiingsvis orienterte kyrkjevere Britt Haukanes om kyrkjestyret sitt framlegg til premissar for 
budsjett 2020.  
 
Ordførar Knut Harald Frøland (Bl) orienterte om informasjon han hadde fått på e-post frå leiaren i 
kontrollutvalet.  
 
Etter den innleiande debatten bad Monica Tjønna (Sp) om gruppemøte.  
 
Etter gruppemøtet sette Monica Tjønna (Sp) fram følgjande endringsframlegg:  

·  "Det første punktet i rådmannen sitt framlegg vert endra til: Avsetjing på 3,730 millionar. 



(Administrasjonen får fullmakt til å justera resultatkravet tilsvarande). 
·  Nytt punkt: 270.000 kroner vert bevilga til kyrkjestyret."  

 
Etter at ordføraren og rådmannen hadde orientert om at redusert avsetjing til disposisjonsfondet 
ikkje vil ha påverknad på resultatkravet, trekte Monica Tjønna setninga i framlegget sitt om at 
administrasjonen får fullmakt til å justera resultatkravet tilsvarande.  
 
Knut Harald Frøland bad om gruppemøte.  
 
Etter gruppemøtet sette Knut Harald Frøland fram følgjande endringsframlegg:  

·  "Det blir sett av 100.000 til vedlikehald for kyrkjestyret. Dette skal vera ein fast årleg sum som 
er øyremerkt til vedlikehald av bygningsmasse/eigedom.  

·  Avsetjinga til disposisjonsfondet vert redusert til 3,9 millionar kroner."  
 
Det vart røysta punktvis i saka.  
 
1. Røysting om endringsframlegg/tilleggspunkt frå Monica Tjønna.   
 
4 medlemmer røysta for framlegget og 5 røysta imot.  

 
 
2.  Røysting om første del av framlegget frå Knut Harald Frøland  -  løying på 100.000 kroner til 
vedlikehald for kyrkjestyret.  
 
8 medlemmer røysta for framlegget og 1 røysta imot.  

 
 
3.  Røysting om punkt 6 (det siste punktet) i rådmannen sitt framlegg:  

·  "Rapporten om eigedomsforvaltning og bygg i Samnanger kommune bør gjennomgåast. Her 
må vurdering av sal av kommunale bygg takast konkret stilling til."  

Dette punktet vart samrøystes vedteke.  
 
 
4. Røysting om punkt 5 (det nest siste) punktet i rådmannen sitt framlegg: 

·  "Det må utgreiast ein plan for utvikling av Bjørkheimsområdet, som blant anna skal innehalda 
forslag til ny symjehall, lokale til kommunehus og næringsverksemd. Midlar skal hentast frå 
disposisjonsfondet, kr 250.000,-" 

 Dette punktet vart vedteke med 7 mot 2 røyster.  



 
 
5. Røysting om punkt 4 (det tredje siste punktet) i rådmannen sitt framlegg:  

·  "Det må utgreiast ein heilheitleg plan på oppvekstsektoren, der 1-10 skule, sammanslåing av 
barnehagane og fleirbrukshall/idrettshall skal sjåast på under eitt. Dette vert finansiert av 
midlar som allereie er gitt frå fylkeskommunen, kr 500.000,-" 

Dette punktet vart vedteke med 8 mot 1 røyst.  

 
 
6. Røysting om punkt 3 (det fjerde siste punktet) i rådmannen sitt framlegg:  

·  "Det skal utarbeidast ein konkret plan på kva klimatiltak Samnanger kommune skal bruka 
pengar på i 2020. Midlar skal hentast frå klimafondet, kr 150.000,-"                       

Dette punktet vart vedteke med 8 mot 1 røyst. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                               
 
7. Røysting om framlegget frå Knut Harald Frøland om å redusera avsetjninga til disposisjonsfondet i 
2020 til 3,9 millionar kroner.  
Dette framlegget vart samrøystes vedteke.  
 
 
 
 
FORM- 022/2019 Vedtak: 

·  Det skal i 2020-budsjettet vera ei avsetjing på 3,9 millionar kroner til 
disposisjonsfondet, i tillegg til eit netto resultatkrav på 1,75%.  

·  Det blir sett av 100.000 til vedlikehald for kyrkjestyret. Dette skal vera ein fast årleg 
sum som er øyremerkt til vedlikehald av bygningsmasse/eigedom.  

·  I budsjettarbeidet for 2020 skal ein leggja til grunn kostnadsnivå for 2019, og berre 
indeksjustera for auka lønskostnader. Dette gjeld også for kyrkja og 



kontrollutvalet/revisjonen. 
·  Det skal utarbeidast ein konkret plan på kva klimatiltak Samnanger kommune skal 

bruka pengar på i 2020. Midlar skal hentast frå klimafondet, kr 150.000,-                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    
·  Det må utgreiast ein heilheitleg plan på oppvekstsektoren, der 1-10 skule, 

sammanslåing av barnehagane og fleirbrukshall/idrettshall skal sjåast på under eitt. 
Dette vert finansiert av midlar som allereie er gitt frå fylkeskommunen, kr 
500.000,- 

·  Det må utgreiast ein plan for utvikling av Bjørkheimsområdet, som blant anna skal 
innehalda forslag til ny symjehall, lokale til kommunehus og næringsverksemd. 
Midlar skal hentast frå disposisjonsfondet, kr 250.000,- 

·  Rapporten om eigedomsforvaltning og bygg i Samnanger kommune bør 
gjennomgåast. Her må vurdering av sal av kommunale bygg takast konkret stilling 
til.  

 
 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 

 
·  Det skal i 2020-budsjettet vera ei avsetjing på 4 millionar kroner til 

disposisjonsfondet, i tillegg til eit netto resultatkrav på 1,75%.  
·  I budsjettarbeidet for 2020 skal ein leggja til grunn kostnadsnivå for 2019, og berre 

indeksjustera for auka lønskostnader. Dette gjeld også for kyrkja og 
kontrollutvalet/revisjonen. 

·  Det skal utarbeidast ein konkret plan på kva klimatiltak Samnanger kommune skal 
bruka pengar på i 2020. Midlar skal hentast frå klimafondet, kr 150.000,-                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                    

·  Det må utgreiast ein heilheitleg plan på oppvekstsektoren, der 1-10 skule, 
sammanslåing av barnehagane og fleirbrukshall/idrettshall skal sjåast på under eitt. 
Dette vert finansiert av midlar som allereie er gitt frå fylkeskommunen, kr 
500.000,- 

·  Det må utgreiast ein plan for utvikling av Bjørkheimsområdet, som blant anna skal 
innehalda forslag til ny symjehall, lokale til kommunehus og næringsverksemd. 
Midlar skal hentast frå disposisjonsfondet, kr 250.000,- 

·  Rapporten om eigedomsforvaltning og bygg i Samnanger kommune bør 
gjennomgåast. Her må vurdering av sal av kommunale bygg takast konkret stilling 
til.  

 
 
 
Dokument som er vedlagt: 
Premissar - førebuing budsjett 2020  -  Samnanger kyrkjestyre 
 
Dokument som ikkje er vedlagt: 
Kommunelova, Økonomireglement for Samnanger kommune 
 
 
 
Kva saka gjeld: 
Arbeidet med økonomiplan 2020–2023 (inkludert årsbudsjett for 2020) starta med kvalitetsdialog på 
biblioteket på Bjørkheim 11.04.2019. Kommunestyret, den administrative kommuneleiinga, 
einingsleiarar, hovudtillitsvalde og hovudverneombodet deltok på kvalitetsdialogen. Målsettinga 
med kvalitetsdialogen var mellom anna å belysa fire område som vart diskutert denne dagen:  

1. Korleis realisere idrettshall? 
2. Effektivitet vs kvalitet - heng dette saman? 
3. Korleis gjere Bjørkheim til eit meir attraktivt handelssentrum? 



4. Kva klimatiltak skal Samnanger kommune prioritera framover? 

 
Med desse innspela frå kvalitetsdialogen ønskjer rådmannen å peika på område ho ønskjer å ta inn i 
budsjettet og økonomiplanen, ved å foreslå premissar for dette arbeidet. 
 
I formannskapsmøtet 23.05.2019 vil leiaren i kontrollutvalet og kyrkjeverja få høve til å presentera 
sitt forslag til budsjett (15 minuttar pr.presentasjon). 
 
Kyrkjestyret har gjeve innspel til budsjett 2020, sjå vedlegg.  
 
Endeleg vedtak om økonomiplan 2020–2023 (inkludert årsbudsjett for 2020) skal gjerast av 
kommunestyret hausten 2019. 
 
Vurderingar og konsekvensar:  
Det er viktig for Samnanger kommune at me jobbar aktivt for å videreutvikla kommunen på ulike 
område sjølv om økonomien er stram. Me er nøydd til å tenkja langsiktig og heilskapleg for å kunna 
gje innbyggjarane og komande potensielle innbyggjarar forutsigbarheit både når det gjeld 
oppvekstvilkår og framtidig næringsutvikling. Me må fokusera på korleis me kan leggje til rette for 
gode oppvekstvilkår ved å slå saman både  barnehagane og skulane. For å få dette til treng me å sjå 
på moglegheitane for å få større einingar der me gjer oss mindre sårbare, meir fleksible og får større 
kompetansemiljø. I tillegg vil dette gje oss større handlingsrom.   
 
Ei av vår tids store utfordringar i samfunnet er det som vert kalla utanforskapen. Ved å sikra gode 
oppvekst- og levekår vil me kunna hindra noko av desse utfordringane her i Samnanger. 
Utanforskapen kostar samfunnet og oss som kommune mykje, og dess meir i forkant me kan vera 
dess meir kan me hjelpa innbyggjarane våre med å unngå utenforskap. Ein fleirbrukshall/idrettshall 
og ny symjehall vil kunna vera med på å inkludera fleire og vera gode førebyggjande tiltak for å 
redusera utanforskapen. 
 
For å skapa meir næringsliv i Samnanger må me utgreia korleis me kan gjera Bjørkheim til eit meir 
attraktivt handelssentrum, og me må vera tydelege på om det er Bjørkheim som skal vera 
kommunesenter. Dette skal ikkje bety at Tysse på nokon måte vert gløymt, men at me skal vera 
tydelege på kva både Tysse og Bjørkheim har som styrkar og moglegheiter. Me ønskjer at det skal 
vera attraktivt å bu i Samnanger og då treng med meir næringsliv og fleire arbeidsplassar, for å sikra 
ein framleis levedyktig kommune i åra som kjem. 
 
Samnanger kommune må ta i seg både at me må bidra til klimakutt gjennom ulike lokale tiltak, 
samstundes som me må tilpassa oss klimaet som me lever i. Omfanget av ras og andre vêr-relaterte 
hendingar vil truleg auka i åra som kjem, og dette er noko me kan forbereda oss på til ein viss grad. 
Dersom me ikkje tek dette på alvor kan konsekvensane bli store. 
 
 
 
 


